	Memorandum of Understanding 

between 

Republican Research Center of Emergency Medicine of the Health Ministry of Republic of Uzbekistan 
  and 

LEPL Emergency Situations Coordination and Urgent Medical Assistance Center for Emergency Medical Care, 
Ministry of Labour, Health and Social affairs of Georgia  

Republican Research Center of Emergency Medicine of the Health Ministry of Republic of Uzbekistan, represented by Prof. Abdukhakim M. Khadjibayev, Deputy minister of Health, Director General, and Emergency Situations Coordination and Urgent Medical Assistance Center for Emergency Medical Care of the Ministry of Labour, Health and Social affairs of Georgia, represented by ___________, Director, hereafter “Parties”, assuming that the creative cooperation of higher institutions of the two countries will promote further cooperation and mutual understanding between Uzbekistan and Georgia in the field of emergency medicine, and increasing intellectual and innovation resources of two higher institutions, have agreed to make and sign the following Memorandum of Understanding on cooperation: 

Article 1 
Within the framework of existing opportunities the contracting parties will develop cultural, educational, scientific and medical cooperation in various spheres of their life and activity on the basis of equality and mutual benefit. 

Article 2 
The contracting parties will promote an exchange of physicians and professors for educational and scientific research programs. 

Article 3 
The contracting parties will organize development of the joint international projects and conducting researches on mutually agreed topics. 

Article 4 
On the mutually beneficial agreement the contracting parties will organize an exchange of physicians, post-graduate students for doctor degree programs and scientists with providing conditions necessary for their work or study. 

Article 5
The contracting parties will promote organizing of conferences, seminars, symposiums, round tables and master-classes with discussions and publication of the reports thesis and scientific articles of professor and teaching staff of the agencies. 

Article 6 
By commission of one part the contracting parties will establish scientific contacts and conditions with other educational institutions and research institutes of Uzbekistan and Georgia. 

Article 7 
The contracting parties will promote developing cooperation in the field of medical services by way of a regular exchange of official delegations and specialists in various fields of medical system. The parties will create a working groups for activity coordination within Memorandum.
Article 8 
This Memorandum of Understanding will remain in force for five years with effect from date of execution of the present MoU, and automatically will extend for one more year, if only one of the parties will decide to break the MoU. Each of the contracting Parties has the right to break the present Memorandum of Understanding, notifying the other part in written form no later than one month in advance. Both the parties can decide mutually at appropriate times regarding the application of article 1 to 7 and the cost incurred thereto, in best interest of both the parties.
Article 9 
The present Memorandum of Understanding is made up in two copies in English and Russian languages, which have equal legal force. 

Article 10
This Memorandum of Understanding does not cover the financial or commercial implications on both the contracting parties. 
Parties’ signatures

LEPL Emergency Situations Coordination and Urgent Medical Assistance Center for Emergency Medical Care, 
Ministry of Labour, Health and Social affairs of Georgia
_________________________________________________

Dr ______________,  Director 

“_____”___February_______2018
Republican Research Center of Emergency Medicine of the Ministry of Health of the Republic of Uzbekistan
__________________________________________

Professor A.M. Khadjibayev, 
Deputy minister of health, 
Director General of RRCEM
“_____”___February_______2018
	Меморандум о Взаимопонимании 

между 
Республиканским Научным Центром экстренной медицинской помощи Министерства здравоохранения Республики Узбекистан 
и

Центром координации чрезвычайных состояний и неотложной медицинской помощи Министерства труда, здравоохранения и социальной помощи Грузии.
Республиканский Научный Центр Экстренной Медицинской Помощи Министерства здравоохранения Республики Узбекистан, в лице заместителя министра здравоохранения, Генерального директора профессора Абдухакима Муминовича Хаджибаева и Центр координации чрезвычайных состояний и неотложной медицинской помощи Министерства труда, здравоохранения и социальной помощи Грузии, представленный в лице своего директора ___________, далее «Стороны», утверждают, что научно-практическое сотрудничество передовых учреждений двух стран даст толчок дальнейшему развитию и взаимопониманию между Узбекистаном и Грузии в области здравоохранения и организации экстренной медицинской помощи, а также преумножит интеллектуальные и инновационные ресурсы данных учреждений, изложенные  в рамках настоящего Меморандума о Взаимопонимании о сотрудничестве:
Статья 1
 В пределах структуры существующих возможностей, договаривающиеся стороны будут развивать культурное, образовательное, научное и медицинское сотрудничество в различных сферах на основе равенства и взаимной выгоды. 
Статья 2
Договаривающиеся стороны будут развивать программы по обмену врачебным и профессорским составом в образовательных и научно – исследовательских программах. 

Статья 3
Договаривающиеся стороны будут организовывать и развивать совместные международные проекты и проводить научные исследования по обоюдно интересным тематикам. 

Статья 4
По взаимно выгодному соглашению, договаривающиеся стороны будут организовывать программы по обмену врачами, докторантами и учеными с возможностью обеспечения необходимыми условиями для иx работы или обучения.

Статья 5
Стороны будут содействовать организации конференций, семинаров, симпозиумов, круглых столов и мастер-классов, с обсуждением с публикацией материалов и сообщений, а также научных статей профессорского и другого преподавательского состава учреждений. 

Статья 6
Рабочий комитет сторон будет работать в направлении установления научных контактов и создавать условия для развития отношений с другими научными заведениями и исследовательскими институтами Узбекистана и Грузии. 

Статья 7
Договаривающиеся стороны будут содействовать развитию сотрудничества в области здравоохранения посредством регулярных программ обмена официальных делегаций и специалистов различных областей медицины. Стороны создадут рабочие группы для координации деятельности в рамках настоящего Меморандума
Статья 8
Этот Меморандум о Взаимопонимании будет оставаться в силе в течение пяти лет с момента подписания, с автоматическим продлением еще на один год после истечения трехлетнего периода, если только одна из сторон не примет решение о прекращении. Каждая из сторон имеет право прекратить существующий Меморандум путем информирования другой стороны в письменном виде не позже чем за один месяц вперед. Cтороны взаимно принимают решения о времени и сроках проведения мероприятий, указанных в статьях 1-7, в интересах обеих сторон.
Статья 9
Существующий Меморандум составлен в двух экземплярах на английском и русском языках, имеющих равную юридическую силу 

Статья 10
Данный Меморандум не предусматривает никаких финансовых и коммерческих обязательств ни с одной из сторон, 

Подписи сторон:

Центр координации чрезвычайных состояний и неотложной медицинской помощи Министерства труда, здравоохранения и социальной помощи Грузии
_________________________________________________

Д-р ____________, Генеральный директор 
“______”_____февраля___2018
Республиканский Научный Центр Экстренной Медицинской Помощи Министерства здравоохранения Республики Узбекистан
_________________________________________________

Профессор А.М. Хаджибаев, 
Заместитель министра здравоохранения, 

Генеральный директор РНЦЭМП
“______”_____февраля___2018


